

http://www.ssti.net.cn

地址:深圳市龙岗区龙城街道五联社区将军帽路1号

电话: 0755 - 83757325 传真: 0755 - 83757324

邮编:518116

Add: No.1 Jiangjunmao Road, Wulian Community, Longcheng Sub-district, Longgang District, Shenzhen, China

Tel: (+86-755) 83757325 Fax: (+86-755) 83757324 Post Code: 518116













Contents 目录



OO1 学院简介 Profile

003 <u>专业介绍</u> Program Introduction

007 <u>办学特色</u>
Characteristics

中德智造学院 School of Sino-Germany Intelligent Production 应用设计系 School of Applied Design 电子信息技术系 School of Electronic Information Technology 国际商务系 School of International Business 珠宝首饰系 School of Jewelry 汽车技术系 School of Automobile Technology 应用生物系 School of Applied Biology 风景园林系 School of Landscape Architecture 图文传播技术系 School of Graphic Communication Technology 公共课部 Department of General Subjects

学院简介

深圳技师学院位于中国改革开放的窗口城市和第一个经济特区——深圳市。学院创建于1985年,是深圳市政府兴办的高等技工院校,属于国家级重点技工院校,主要培养地方产业发展需要的高级技工、技师、高级技师等高技能人才。

学院占地面积约37万平方米,建筑面积26.4万平方米。学院设置中德智造学院、应用设计系、电子信息技术系、国际商务系、珠宝首饰系、汽车技术系、应用生物系、风景园林系、图文传播技术系、公共课部等10个教学单位,共开设25个专业。全日制在校学生约11000人,现有教职员工700多人。此外,学院还面向社会各界人员开展技能培训、技能鉴定和继续教育,每年接受培训的人员近10000人。

深圳技师学院紧紧围绕为深圳产业转型升级和经济社会发展培养高技能人才这一中心任务,大力开展校企合作与国际合作,弘扬精益求精的工匠精神,不断推进教育教学改革,努力创建国内一流、国际知名的技师学院。经过30多年的探索和实践,学院逐步形成了自身的办学特色,取得了显著的办学成绩和各类荣誉,先后荣获"国家技能人才培育突出贡献奖"、"全国德育工作先进单位"、"国家高技能人才培养示范基地"、"世界技能大赛中国集训基地"、"广东省职业技术教育工作先进集体"等荣誉称号。2015年,学院马韦欣同学参加第43届世界技能大赛并荣获优胜奖。





校园全景 Campus Landscape

行政楼 Administrative Building

Profile

Shenzhen Institute of Technology (SIT) is located in Shenzhen, the demonstration city of Reform and Opening-up and the first Special Economic Zone in China. Established by Shenzhen Municipal Government in 1985, SIT is a national key technician college, aiming at cultivating high-skilled talents such as senior mechanics, technicians and senior technicians for local industrial development.

With an area of approximately 370,000 m² and a construction area of 264,000 m², SIT consists of 10 teaching departments with 25 majors, including School of Sino-Germany Intelligent Production, School of Applied Design, School of Electronic Information Technology, School of International Business, School of Jewelry, School of Automobile Technology, School of Applied Biology, School of Landscape Architecture, School of Graphic Communication Technology, and Department of General Subjects. SIT has now over 11,000 full-time students and more than 700 faculty members.

Focusing closely on cultivating high-skilled talents for Shenzhen industrial transformation and upgrading and economic development, SIT carries out extensive school-enterprise and international cooperation, promotes the craftsmanship spirit of striving for the best, and deepens the educational and teaching reform, with the vision to build a world famous and domestically first-class technician school. Though more than 30 years of development, SIT has won many outstanding awards, such as "Outstanding School of National High-skilled Talents Cultivating", "Demonstration Base of National High-skilled Talents", and "China National Training Base for WorldSkills Competition". In 2015, SIT student Ma Weixin won the Outstanding Achievement at the 43rd WorldSkills Competition.







实训楼、宿舍楼 Workshop and Dormitory





P专业介绍 rogram Introduction

中德智造学院

开设有工业机器人应用与维护、数控编程、模具制造、激光技术应用、电梯技术等专业。 School of Sino-Germany Intelligent Production provides the following programs: Industrial Robot Application and Maintenance, CNC Programming, Mould Manufacture, Laser Application, and Elevator Technology.



德国专家来我校指导教学 German professionals guide teaching in SIT



模具制造课程教学 Mould

应用设计系

开设有室内设计、工业设计、计算机广告制作、计算机游戏制作、计算机动画制作、 摄影摄像技术等专业。

School of Applied Design provides the following programs: Interior Design, Industrial Design, Computer Advertisement, Computer Games, Computer Animation, Photograph and Video Technology.



2015年,应用设计系学生马韦欣 参加大洋洲技能大赛荣获平面设计项目金牌



产品创新设计与制造创客实践室 Product Creative Design and Maker Workshop

Ma Weixin won the Gold Medal in the Oceania Skills Competition of Graphic Design in 2015.





电子信息技术系

开设有通信网络应用、智能电子技术、互联网技术等专业。

School of Electronic Information Technology provides the following programs: Communication Network Application, Intelligent Electronic Technology, and Internet Technology.



网络布线课程教学 Network Cabling



中法学生开展智能机器人竞赛 Robot Competition between Chinese and French Students

国际商务系

开设有商务文秘、现代物流、市场营销等专业。

School of International Business provides the following programs: Business Secretary, Logistics, and Marketing.



商务速录 Stenography



国际快件业务操作 International Express

珠宝首饰系

开设有珠宝鉴定与营销、珠宝首饰设计与制作等专业。

School of Jewelry provides the following programs: Jewelry Identification and Marketing, and Jewelry Design and Making.







珠宝营销

汽车技术系

开设有汽车维修、汽车钣金与涂装等专业。

School of Automobile Technology provides the following programs: Automobile Repair, Automotive Sheet Metal and Coating.





中法学子比试汽车维修技能 Automobile Repair Competition between Chinese and French students

汽车维修专业实训室 Automobile Repair Workshop

Shenzhen 05 Institute of Technology 06

应用生物系

开设有应用生物技术等专业。

School of Applied Biology provides the following program: Applied Biology Technology.



食品卫生检测 Food Inspection

风景园林系

开设有园林技术等专业。

School of Landscape Architecture provides the following program: Gardening Technology.



花艺制作 Floriculture

图文传播技术系

开设有图文信息处理、印刷技术等专业。

School of Graphic Communication Technology provides the following programs: Graphic Information Processing, and Printing Technology.



印刷稿件制作 Article Printing



印刷专业实训室 Printing Workshop



C 办学特色 haracteristics

校企合作办学

School-Enterprise Cooperation

学院将校企合作作为办学的基本制度,通过与丰田汽车公司、奥的斯公司、蒂森克努伯公司、IBM公司、银宝山新公 司等世界500强和行业龙头企业深度合作,探索"企业新型学徒制"等人才培养新模式,按照企业需求培养技术技能人才。

SIT established the basic system of school-enterprise cooperation in vocational education. Through the deep cooperation with Global 500 and leading enterprises, such as Toyota, Otis, ThyssenKrupp, IBM, we explore the new talent-cultivating mode of Modern Enterprise Apprenticeship Mode and cultivate the high-skilled talents according to the needs from enterprises.



学院与深圳市银宝山新科技股份有限公司签约合作共同探索"企业新型学徒制"培养模式 Cooperation Agreement Signing Ceremony with Shenzhen Silver Basis to explore the talents cultivating mode of Modern Enterprise Apprenticeship





宝马汽车公司来学院招聘毕业生 BMW Campus Recruitment

学院与德国蒂森克努伯公司签约合作办学 Cooperation with ThyssenKrupp



国际合作与交流

International Cooperation and Exchanges

学院注重国际交流与合作,学习借鉴发达国家的先进职业教育理念和高技能人才培养模式。与德国客尼集团合作成立中德智造学院,与法国、英国、澳大利亚等国家的职业院校签署了合作协议,开展师生互访、技能竞赛、师资培训、学术交流等活动。

SIT emphasizes the importance of international cooperation and exchanges, to learn the advanced vocational education concepts and training modes of high-skilled talents. We have founded the Sino-Germany Intelligent Production School with German Christani Group. We have signed the agreements with various vocational schoolsfrom France, UK and Australia, with frequent teacher-student exchanges, skill competitions, teacher training, and academic exchanges.



中德智造学院成立揭牌仪式 Opening Ceremony of Sino-Germany Intelligent Production School



学院与比利时钻石高层议会签订合作办学框架协议 Framework Agreement with Belgium Diamond High Council



学院学生赴法国竞赛交流与法国学生合影 Students exchange and competition in France

工作过程导向的项目课程教学

Work Process Oriented Project Teaching

学院不断改革传统的教学模式和教学手段,大力开展"工作过程导向的项目课程"改革与建设工作,在教学中引入企业生产运营的真实项目,培养学生动手能力和解决实际问题的能力。学院人才培养质量全面提高,毕业生供不应求,被用人单位提前一年预订。

SIT energetically develops the reform and practice of work process oriented project teaching, introduces the real tasks from enterprises in teaching, to cultivate the students' operational ability and real-problems solving ability. The quality of our graduates is constantly improved and graduates are in short apply in labor market, most of whom are reserved a year ahead.





学院承担全国技工院校计算机广告专业一体化课程开发工作 National Vocational School Computer Ad Integration Course Development

> 德国专家来校给企业新型学徒 制班级学生上课

German experts lecture in the class of Modern Enterprise Apprenticeship

专业技能俱乐部、技能节、技能竞赛、创客实践室、 技师工作站、技能大师工作室

Professional Skills Club, Festival of Skills, Skills Competitions, Maker Studio, Technician Workstation, Tech-master Studio

学院成立37个专业技能俱乐部开展技能训练,每年举办一届技能节,积极组织师生参加国内和世界技能竞赛活动,利用创客实践室、技师工作站、技能大师工作室探索"现代学徒制"培养模式,不断提高学生的技能水平和综合素养,实施"技能精英工程",培养技能领域的杰出人才。

There are 37 Professional Skills Clubs in SIT, and we hold Festival of Skills every year and organize teachers and students to join in the domestic and global skills competition. SIT, by all means, improves student skills and comprehensive qualities and explores Modern Enterprise Apprenticeship Mode through Maker Studios, Technician Workstation, Tech-master Studio.



法国职业院校代表团团长罗航先生在我院技能节闭幕式上致词

Mr. Laurent, head of French vocational schools delegation, addressed the closing ceremony of SIT Festival of Skills



技能节开展汽车维修技能竞赛 Automobile Repair Competition in Festival of Skills



2015年8月,学院马韦欣同学获第43届世界技能大赛优胜奖 Ma Weixin won the Outstanding Achievement at the 43rd Worldskills Competition, in August, 2015.





▲ 学院学生参加2016年全国啦啦操大赛荣获一等奖,将代表中国参加2016-2017年国际啦啦操大赛 Students won the First Prize in National Cheerleading Competition 2016, and will on behalf of China join in International Cheerleading Competition.



人文教育和素养培育

Humanity Education

学院在专业技能教育的同时,十分注重人文教育和素养培育。通过开设人文、社科、艺术类选修课程,组织开展体育运动会、文化艺术节等各类校园文化活动,加强校园文化建设,提高学生的文化修养和审美情趣,促进学生全面发展和健康成长。

SIT also pays close attention to humanity education and comprehensive qualities of students in the vocational education. We have established numerous optional course of humanity, social science and arts. Through many campus cultural activities as sports meeting, culture and art festival, students develop and grow up in an all-around way.

▲ 我院国标舞蹈队参加2016年全国健身交谊舞锦标赛,获多项一等奖 Students won the First Prize in National Ballroom Dancing Competition 2016.

▼ 学院举办学生篮球比赛 Basketball Match ▼ 我院学生击剑队参加全国大学生击剑锦标赛
Students of SIT took part in National College Fencing Championships

